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Írásbeli kérdés
Dr. Kövér László
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

„A közterületek tisztán tartása"címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Dr . Réthelyi Miklós Miniszter Úrhoz .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Választókerületem egy települése, Enese község mindenkori polgármesterei és lakói mindig is komol y
figyelmet fordítottak a község karban tartására, tisztán tartására, a barátságos, tiszta faluké p

megőrzésére. Ebben a munkában a település Önkormányzata mellett a Faluszépítő Egyesület és
magánszemélyek is lelkiismeretesen részt vesznek . Évek óta küzd azonban a település két állami
tulajdonú szerv tulajdonában lévő terület kapcsán azok gondozatlanságával, sérelmezve, hogy a
területeket a tulajdonosaik nem gondozzák, rontva ezzel a faluképet . E két szerv a Magyar Közút

Nonprofit Zrt . és a GYSEV Zrt ., melyek vezető inek Enese polgármestere az elmúlt években töb b
alkalommal is felhívta a figyelmét az általuk tulajdonolt terület gondozatlanságára, á m
megkereséseinek eredménye nem volt.

Az ingatlanok tisztán tartásáról szóló 1/1986 . (II. 21 .) ÉVM-EüM együttes rendelet véleménye m
szerint nem fogalmaz egyértelműen és teljesen az ingatlanok tulajdonosainak kötelezettségeivel
kapcsolatban. A rendelet 3 . § h) pontja meghatározza a „tisztán tartás” fogalmát, azonban a

felsorolásban nem szerepel a fűkaszálás. Ugyanakkor, ahhoz képest, hogy a magánszemélye k
tulajdonában lévő ingatlanok gondozatlanságának szankcionálása szabályozott keretek között történik ,
ugyanakkor a jogi személyekkel (így az érintett Közút Zrt-vel és a GYSEV Zrt-vel) szemben a z
Önkormányzat tehetetlen, területeik gondozása így megoldatlan.

Kérdésem a következők:

1 . Várható-e a jövőben, hogy a Minisztérium (mint az EüM jogutódja) -különösen az állami
tulajdonú vállalatok, intézmények, mint- ingatlantulajdonosok, ingatlanjaik tisztán tartásár a
vonatkozó kötelezettségeinek betartatására megoldást kínál, akár az idézett EüM-rendele t
módosításával?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2010. november 9 .

Gyopáros A par
országgyű lési képviselő
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